
 
16. juli 2015  

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsordens § 37, skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

På forårssamlingen 2015 blev det besluttet, at samtlige fiskearter, der fanges i vore farvande, 

skal afgiftslægges, hvorfor jeg på denne baggrund skal spørge: Hvilke fiskearter har man 

tænkt sig at afgiftsbelægge? 

(Medlem af Inatsisartut Nikolaj Jeremiassen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Forud for beslutningen i Inatsisartut spurgte jeg netop til hvilke fiskearter, der ville blive berørt og 

fik dette svar: at det drejede sig om de pelagiske fiskearter, hvilket helt konkret skulle være makrel. 

Da loven blev færdigbehandlet, var der stadig ikke kommet bemærkningsændringer.  

 

Derfor er det for mit vedkommende på sin plads, at få helt konkret at vide, hvilke fiskearter det her 

drejer sig om, idet, at de eksisterende fiskepriser ikke ligefrem inviterer til afgiftsbelæggelser.  

 

Jeg ønsker at mit spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 


